
Ik wil graag reageren op het misschien sluiten van  de jacht op de haas en het konijn aankomend 
seizoen. Gezien het veld en de omgeving zuid-oost Friesland waar wij als combinatie jagen en 
beheer houden, is deze maatregel niet nodig Gezien het aantal hazen, wat wij hier tellen is de 
populatie hier redelijk op pijl. Wel moet je het aantal hazen, beperkt jagen. Maar een goede jager 
denkt hier dan ook wel om. Sinds een aantal jaren hebben wij een warmtebeeldcamera  en wij 
kunnen hierdoor nog nauwkeuriger de grote van de populatie in beeld brengen. Voorheen moesten 
we het doen met dag en schemer tellingen en kwamen wij aanzienlijk lager uit met de tellingen  dan 
nu met de warmtebeeldcamera. Aangezien wij maar beperkt op hazen jagen, blijft het aantal hazen 
redelijk op peil. Wel zijn wij tot de conclusie gekomen, dat het aantal predatoren fors is toegenomen
Wat het konijn betreft is het slechter gesteld in deze omgeving. Voorheen hadden we in bepaalde 
bosjes en wallen overlast van konijnen, nu kan je ze wel op 1 hand tellen. Deze achteruitgang van 
het konijn is gekomen door myxomatose en later door VHD2.  Niet dat deze ziektes voorheen niet 
voorkwamen, maar na een uitbraak kwam er altijd wel weer een herstel van de populatiw. Maar nu 
het aantal predatoren zodaning is gegroeid, kan de populatie niet meer herstellen
Beheer van predatoren is moeilijk uit te voeren en de mogelijkheden zijn maar beperkt. Zo mag de 
vos bij ons in zuid oost Friesland Niet met kunstlicht bestreden worden en zijn wij aangewezen op 
het bestrijden overdag, terwijl een vos juist een schemer en nacht dier is. De mogelijkheden om de 
andere predatoren in de hand te houden, zijn door de wetgeving niet toegestaan, terwijl deze 
predatoren juist zijn toegenomen. Dat de hazenstand in ons veld nog steeds redelijk is, mag wel 
zowat een wonder zijn. Maar dit komt ook hoofdzakelijk door een goed beheer, wat wij uitvoeren. 
Grondeigenaars en gebruikers hebben wij voor een deel kunnen bewegen om aan veldrandenbeheer 
te doen, door het inzaaien van kruidenmengsels en deze randen na de langste dag te maaien. 
Beweiding door vee en minder te maaien is ook bevordelijk voor de hazenstand. Deze velden in ons 
gebied hebben de beste hazenstand.
Met de bodembroeders is het ook niet best gesteld. Dit heeft er zelfs tot geleid dat de afdeling 
Jubbega-Hoornsterzwaag van de BFVW is opgeheven. Sinds de jaren 80 is de weidevogelstand 
zodanig acheruit gegaan, dat de leden vrijwilligers, nestbeschermers zijn afgehaakt, dit had te 
maken met de toename van de predatoren. Wij als jager proberen toch nog de laatste paar 
weidevogels te beschermen, tegen uitmaaien en onder ploegen en door het plaatsen van 
eendenkorven, om te voorkomen dat ze door dassen, vossen, steenmarters worden gepredeerd. 
Dus mijn conclusie is, dat wij meer bezig zijn met het behoud van de fauna, dan dat we jagen
Minister, ik kan mij niet voorstellen, dat een rapport van de universiteit Wageningen, dat door 
broedvogeltellers is uitgevoerd en dit op vrijwillig verzoek van het sovon even mee te nemen. Zo`n 
onderzoek kan je niet serieus nemen. Als dit wel het geval is moet u als minister de telgegevens van 
de vrijwilligers die voor de KNJV tellen, ook meenemen en de FRS gegevens
En anders eerst een terdege goed onderzoek laten doen door een ecologisch adviesbureau 
bijvoorbeeld Altenburg em Wymenga
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